
10. října PRAHA 
Táboritská 1000/23, 130 00 Praha 3 

hotel Olšanka

12. října OLOMOUC 
Comfort Hotel Olomouc, 

Wolkerova 1197/29, 779 00 Olomouc

Přijďte probrat, co vás trápí a s čím potřebujete 
pomoci.

JSME ZDE PRO VÁS.

nosti Dodatku č. 4 KSVS a nechyběl ani tradiční 
souhrn ekonomických výsledků ve stavebnictví. 
Dalším bodem jednání byla Analýza podniko-
vých kolektivních smluv, kde byl opět vyzdvižen 
kvalitativní posun v jejich obsahu. Podrobnější 
článek k tomuto bodu naleznete na webových 
stránkách našeho svazu.  
Předsednictvo dále vzalo na vědomí zprávu o 
průběžném plnění Programu, rezolucí a usnesení 
VIII. Sjezdu OS, zhodnocení stavu vývoje BOZP 
ve stavebnictví za 1. pol. 2023 a schválilo orga-
nizační a obsahové zabezpečení X. Sněmu OS, 
který se bude konat 6. prosince 2023. Byly také 
schváleny termíny jednání Předsednictva a Sně-
mu OS pro rok 2024, aby bylo možné připravit 
návrh Plánu práce OS na následující rok.

Dne 20. 9. 2023 se uskutečnilo každoroční jedná-
ní našeho vrcholného orgánu Předsednictva OS 
a kontrolního orgánu Revizní komise OS v praž-
ském Hotelu Olšanka, který je v majetku odborů. 
Jednání probíhalo v salonku „Telč“ a účastníky 
ve svém úvodním slově přivítal předseda OS Ing. 
Pavel Zítko.
Po schválení programu jednání a úvodní kontrole 
protokolu z předešlého Předsednictva podal před-
seda OS tradiční aktuální informace, a to opět 
formou komentované a doplňované prezentace. 
Informace byly zaměřeny na aktuální vývoj stáv-
kové pohotovosti odborových svazů sdružených 
v ČMKOS a o projednávaném konsolidačním ba-
líčku. Zmíněné byly také akce OS Stavba ČR, po-
střehy z jednání Rady ČMKOS, rozšíření závaz-
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SPOLEČNÉ JEDNÁNÍ PŘEDSEDNICTVA 
A REVIZNÍ KOMISE OS STAVBA ČR

REGIONÁLNÍ KONFERENCE 
PŘEDSEDŮ ODBOROVÝCH 

ORGANIZACÍ

Společné jednání 20. 9. 2023                                                                                                   (archiv OS)

O ČEM SE MLČÍ A JE ZAKÁZÁNO MLUVIT
Stavebnictví má nyní mírný útlum, a to cca o 2 
%, což je sice znepokojivé, ale je to pokles na 
úrovni statistické chyby. Významnou bariérou 
pro lepší rozvoj oboru byl v uplynulých dvou 
letech nedostatek materiálů. Zde se situace již 
zlepšila, nicméně stále přetrvává významný 
nedostatek pracovních sil v oboru stavebnictví. 
Nemluvě o slibovaném digitalizovaném staveb-
ním prostředí.
Někteří výrobci stavebních materiálů však začí-
nají mít odbytové potíže. Obávají se jak nejis-
tot, které způsobila situace na trhu s energiemi a 
v této souvislosti i liknavost naší vlády, tak i ne-
jistoty stabilního právního i daňového prostředí. 
Výrobci stavebních hmot mají nyní oprávněné 
obavy z budoucnosti. Dalším důvodem je stále 
vysoká inflace, vysoké úrokové sazby a situace, 
kdy obyvatelstvo váhá s investicemi s ohledem 
na nejisté ekonomické prostředí v naší republice.
V médiích není téměř žádná známka o situaci 
ve výrobách stavebních materiálů, které jsou již 
měsíce zavřené a zaměstnanci jsou například na 

60 % průměrných mezd, nebo s nimi je ukončo-
ván pracovní poměr.
Je téměř i zakázáno hovořit o přístupu některých 
zástupců velice významných vlastníků v oblasti 
cihlářského průmyslu, kteří se pokouší najít ces-
tu, jak obejít institut hromadného propouštění. 
Nepostupují dle zákona ve vztahu k projedná-
vaným výpovědím i potřebným materiálům na 
jednání s odborovou organizací a domnívají se, 
že zástupci zaměstnanců jim podepíší vše, s čím 
přicházejí. 
PROTO VARUJEME VŠECHNY ZAMĚST-
NANCE PŘED RYCHLÝM UZAVŘENÍM 
DOHOD O SKONČENÍ PRACOVNÍHO 
POMĚRU. MÁTE SVÉ ZÁSTUPCE V OD-
BOROVÝCH ORGANIZACÍCH, MÁTE 
SVÉHO REGIONÁLNÍHO MANAŽERA 
V RÁMCI NAŠEHO SVAZU, MÁTE V RÁM-
CI SVÉHO ČLENSTVÍ PRÁVNÍ POMOC A 
MÁTE PARTNERA DO NEPOHODY = OS 
STAVBA ČR. 

Stanislav Augustin

SETKÁNÍ SENIORŮ 
S VEDENÍM OS STAVBA ČR

SE BUDE KONAT 
7. LISTOPADU 2023 

V HOTELU OLŠANKA V PRAZE

Finanční a majetkový blok se týkal především 
výsledků hospodaření svazu za první pololetí a 
zprávy o stavu majetku našeho svazu - zejména 
rekonstrukce nemovitosti Horní Polubný. Projed-
návaným bodem byl i aktualizovaný početní stav 
našich členů a ZO/MO. 
V „různém“ byla projednána informace o zániku 
odborové organizace a nedodržení vnitřního sva-
zového dokumentu (Finanční řád) a návrh na li-
kvidaci organizace, nesplňující základní požadav-
ky zákona na její samotné fungování.
Před pár měsíci byl náš svaz osloven s nabídkou di-
gitálních karet PassMachine pro členy OS, která je 
určena pro rychlou komunikace s členskou základ-
nou formou aplikace v mobilních telefonech. Na 
jednání Předsednictva a Revizní komise byl proto 
přizván zástupce této společnosti, který představil 
celý systém digitálních karet PassMachine. Před-
sednictvo tuto nabídku vzalo na vědomí, nicméně 
se shodlo, že zatím nevidí z řad našich členů velký 
zájem o větší množství podávaných informací. 
Závěrem předseda svazu poděkoval všem účastní-
kům jednání za aktivní účast i v rámci diskuse, a 
popřál účastníkům pohodovou cestu domů. 

Stanislav Augustin
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PORADA ZÁSTUPCŮ V EVROPSKÝCH 
RADÁCH ZAMĚSTNANCŮ 

A V KOORDINAČNÍCH ORGÁNECH

Jednání proběhlo dne 19. 9. 2023 v hotelu Olšan-
ka. Po přivítání, řídil jednání předseda našeho 
svazu Ing. Pavel Zítko.
V úvodu připomněl důležitost daného jednání, 
které přináší nejenom setkání jednotlivých zá-
stupců zaměstnanců, ale přináší i osobní výměnu 
informací napříč celou republikou.
V informační části porady zazněly novinky 
z Rady Českomoravské konfederace odboro-
vých svazů (ČMKOS). Ty se týkaly aktuálních 
kroků odborářů v souvislosti s vládou navrho-
vaným tzv. „konsolidačním balíčkem“, a to ve 
vazbě na přípravu Státního rozpočtu 2024. 
Důležitým tématem byla i velice rozsáhlá ana-
lýza podnikových kolektivních smluv pro rok 
2023.
Jednotliví členové Evropských rad zaměstnanců 
(ERZ) a předsedové koordinačních odborových 
orgánů (KOO) se vzájemně informovali o svých 
zkušenostech z jednání v rámci ERZ i KOO a 
o přípravě na kolektivní vyjednávání pro rok 
2024. Významným tématem byl i vysoký růst 
životních nákladů a postoj vlády. Nechyběla ani 
zmínka o přístupu zaměstnavatelů k mimořádně 
vyvolaným vyjednáváním, otevřeným v souvis-
losti se snahou o zmírnění ekonomických dopa-
dů na zaměstnance.
Z podaných informací vyplynulo, že požadavky 
pro kolektivní vyjednávání, zejména v oblasti 
mzdového vývoje musí mít pro rok 2024 jed-
noznačný cíl. Tím je nejen zachování kupní síly 
mezd zaměstnanců, našich členů, ale zejména 
zahájení „umazávání ztrát ve mzdové oblas-
ti“, které přinesla vysoká inflace a nedostateč-
ný mzdový růst. Pokles reálné hodnoty mezd je 
třeba velmi rychle eliminovat!! Z diskuse vyply-
nul závěr, že pro naplnění tohoto cíle, musíme 
být při vyjednávání dostatečně sebevědomí a 
odvážní. V naprosté většině případů pak budeme 
požadovat růst mezd minimálně o 10 %, v řadě 
případů v kombinaci s nepodkročitelnou pevnou 
částkou pro každého zaměstnance.
Z diskuse jednoznačně vyplynulo, že je i v rám-

Jednání zástupců zaměstnanců 19. 9.  2023 
                                  (archiv OS) 

ci členské základny je kladen vyšší důraz na růst 
mezd. Většina přítomných zástupců zaměstnanců 
ze stavební výroby deklarovala aktuálně dobrou 
zakázkovou naplněnost. Výhled na následující 
období, čili pro závěr roku 2023 a rok následu-
jící je ve většině případů také pozitivní. Naopak 
zástupci z odvětví výroby stavebních hmot mají 
velké obavy z budoucnosti. Jejich aktuální vý-

BEZPEČNOST A OCHRANA ZDRAVÍ PŘI PRÁCI 
U OS STAVBA ČR V 1. POLOLETÍ 2023.

roba je v důsledku snížené poptávky značně za 
očekáváním a ani výhled zatím není nijak optimi-
stický. Cílem je mimo jiné i udržení pracovních 
míst, čili zaměstnanosti, nicméně bez dostatečné 
zakázkové náplně toto bude velmi složité.
Z prezentovaných výsledků jednoznačně vy-
plývá přínosnost působení odborových orga-
nizací u zaměstnavatelů, neboť tam, kde se 
kolektivně vyjednává, jsou nejen vyšší mzdy, 
ale vyšší je i hodnota ostatních benefitů.
Zástupci zaměstnanců byli rovněž upozorněni na 
činnost EFBWW v souvislosti se zajímavými vý-
stupy, které jsou pravidelně zveřejňovány na web. 
stránkách naší evropské federace (https://www.
efbww.eu/), např. na přípravu kongresu EFBWW, 
který proběhne ve dnech 12. – 14. 12. 2023 v Hel-
sinkách.                                              Pavel Zítko

V oblasti kontrolní činnosti provedl svazový 
inspektor bezpečnosti práce v prvním pololetí 
2023 celkem 19 svých naplánovaných kontrol 
v zaměstnavatelských organizacích. Rovněž byl 
přizván v souvislosti s dohodou o vzájemné spo-
lupráci mezi OS Stavba ČR a Českým báňským 
úřadem k účasti na 2 generálních prověrkách 
Českého báňského úřadu, k 1 komplexní prověr-
ce Obvodního báňského úřadu v Plzni. SIBP se 
rovněž po přizvání zúčastnil 2 specializovaných 
prověrek s OBÚ Plzeň a OBÚ Sokolov. V sou-
vislosti se vznikem 2 závažných pracovních úra-
zů provedl SIBP 2 kontroly v organizacích, ve 
kterých k úrazu došlo.
Závady, které SIBP při svých kontrolách zjistil, 
byly vesměs závady, které vyplývají z běžného 
provozu na pracovištích a nebyly takového cha-
rakteru, že by přímo ohrožovaly bezpečnost a 
zdraví zaměstnanců zvlášť hrubým způsobem. 
Celkem bylo při kontrolách SIBP v prvním polo-
letí 2023 zjištěno 53 závad. Některé závady (cel-
kem 23) byly odstraněny během kontroly, u 30 
závad byly dohodnuty termíny odstranění s od-
povědnými zaměstnanci. Převážná část závad 
(celkem 43) se týkala úrazové prevence. Jednalo 
se o otevřené elektrické rozvaděče s nezakrytými 
živými částmi, o závady v elektroinstalaci, o zá-
vady u ručního nářadí, o chybějící nebo nefunkč-
ní kryty u strojních zařízení, o chybějící označení 
potrubí druhem přepravovaného média, o ne-
správně seřízené stroje apod. V 6 případech byly 
zjištěny nedostatky ve vybavení lékárniček prv-
ní pomoci (chybějící prostředky nebo prostřed-
ky s prošlou dobou expirace) a v nepořádku na 

pracovištích. Ve 2 případech 
bylo zjištěno, že zaměstnanci 
nepoužívali osobní ochranné 
pracovní prostředky, které jim 
byly poskytnuty. Ve 2 přípa-
dech byly zjištěny nedostatky 
ve školení z předpisů BOZP 
(v osnově pro školení byly uvedeny již neplatné 
předpisy). 
Během sledovaného období se na SIBP jednotliví 
členové a funkcionáři ZO nejčastěji obraceli se 
žádostmi o konzultace k oblasti odškodňování 
pracovních úrazů a k úrovni pracovních podmí-
nek a pracovního prostředí. Drtivá většina dotazů 
byla vyřešena telefonicky.
V průběhu sledovaného období nebyla řešena 
žádná stížnost, a to jak ze strany ZO, tak ani za 
strany jednotlivých členů. 
V oblasti kolektivního vyjednávání se během sle-
dovaného období SIBP osobně nezúčastnil jed-
nání ve firmách. SIBP je členem Komise kolek-
tivního vyjednávání našeho odborového svazu a 
zároveň je i členem vyjednávacího týmu, který se 
podílel na vyjednání Dodatku č. 4 ke Kolektivní 
smlouvě vyššího stupně. Kromě toho SIBP zpra-
coval na základě žádosti připomínky k návrhu 2 
nových Podnikových kolektivních smluv.
V průběhu prvního pololetí 2023 došlo ve fir-
mách v působnosti OS Stavba ČR ke vzniku 2 
závažných pracovních úrazů. SIBP v rámci šet-
ření vzniku těchto úrazů dbal zejména na to, aby 
proběhlo odškodnění těchto úrazů nejen v duchu 
platné legislativy, ale spíše ještě nad její rámec, 
což bylo při jednání s odpovědnými zaměstnanci 
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využití jejich práce. Jejich zástupci mají silnější 
oprávnění a více informací. Základní kolektiv-
ní smlouva se tak stává platformou sociálního 
dialogu, ale i zlepšování v oblasti bezpečnosti 
a ochrany zdraví, jakož i zvyšování efektiv-
nosti práce. 

Podobně jako v České republice tvoří tripartitu 
zástupci státu, zaměstnavatelů a zaměstnan-
ců. Odlišnost spočívá v tom, že sociální part-
neři jsou více sjednoceni, koncentrovaní, není 
zde tak velká roztříštěnost. To samozřejmě 
umožňuje efektivnější dialog a také jednodušší 
vyjednávání o legislativních otázkách. Sociální 
partneři přistupují k jednáním se státem po vy-
jasnění a sjednocení stanovisek. Jejich váha tím 
značně vzrůstá a zástupcům vlády nezbývá příliš 
prostoru pro manévrování. Pravděpodobnost do-
hody a přijetí dohodnutých opatření v parlamen-
tu je proto vysoká.

Na úrovni jednotlivých podniků existují kolek-
tivní smlouvy, které vycházejí ze smlouvy vyš-
šího stupně. Uzavírá je management se zástupci 
zaměstnanců. 

Příspěvek státu k sociálnímu dialogu spočívá 
kromě účasti v tripartitě ve jmenování státního 
mediátora, na kterého se obracejí strany kon-
fliktu se žádostí o zprostředkování v momentu 
sporu. Stát také spolupůsobí v oblasti přípravy 
podkladových materiálů pro technické kalkula-
ce mezd a závaznosti kolektivních smluv na celá 
odvětví.

Zajímavý z našeho hlediska je norský systém 
kolektivního vyjednávání. Je tomu tak proto, 
že jak Norsko, tak Česká republika jsou otevře-
né ekonomiky s vysokým podílem exportu na 
HDP. V Norsku vymysleli pravidlo, podle něhož 
probíhají kolektivní vyjednávání, aby nadměr-
ným zvýšením mezd a následnou „nákazou“ 
neoslabila mezinárodní konkurenceschopnost 
domácí ekonomiky.  Nejprve probíhají mzdo-
vá vyjednávání v klíčových exportních odvět-
vích a teprve až skončí, pokračují další odvětví. 
Tím se zajistí, že v těchto odvětvích nevzrostou 
mzdy více než v exportním sektoru a nedojde k 
„mzdové nákaze“ tam, kde to z hlediska meziná-
rodní konkurenceschopnosti není žádoucí.

Při vyjednávání sledují norské odbory strate-
gii snížit rozdíly ve mzdách a platech, což se 
jim za více než stoletou historii dařilo. V Norsku 
patří rozdíly mezi nejnižším a nejvyššími mzda-
mi k nejmenším v Evropě. Norské zkušenosti 
v oblasti kolektivního vyjednávání jsou proto 
cenné i pro sociální partnery v České republice.

Tým projektu

Odborový svaz Stavba České republiky se podílí jako 
partner na realizaci projektu „Efektivní sociální dia-
log ve stavebnictví – výzvy a příležitosti“, který je 
financován z Norských fondů 2014-2021 v rámci pro-
gramu „Sociální dialog – důstojná práce” (“Social 
Dialogue – Decent Work”), který implementuje spo-
lečnost Innovation Norway. Příjemcem projektu je 
Svaz podnikatelů ve stavebnictví a prvním partne-
rem je Næringslivets Hovedorganisasjon (dále jen 
NHO), což je střechová organizaci sdružující oborové 
podnikatelské svazy, v podstatě konfederace, která 
má sídlo v hlavním městě Norska Oslu.

Hlavním cílem projektu je zlepšení sociálního dialo-
gu a spolupráce. Očekávané cíle jsou: 
-  zvýšené povědomí o otázkách sociálního dialogu a 

spolupráce;
- posílená tripartitní spolupráce na národní úrovni;
- posílená bipartitní spolupráce na národní úrovni;
-  zvýšená úroveň důvěry mezi zúčastněnými sociál-

ními partnery.
Součástí projektu je i Memorandum pro pokračování/
zlepšení budoucí spolupráce mezi sociálními partne-
ry. Mezi hlavní témata projektu patří také využívání 
nástrojů sociálního dialogu včetně norské osvědče-
né praxe v oblasti kolektivního vyjednávání. 

Počátek moderního sociálního dialogu v Norsku lze 
datovat do období světové hospodářské krize třicá-
tých let 20. století, kdy obě strany sociálního kon-
fliktu přicházely k závěru, že tvrdé střety a napojení 
na politické strany neprospívají nikomu. V zájmu 
obou partnerů byl sociální smír, a proto v roce 1935 
uzavřely reprezentace odborů a zaměstnavate-
lů samostatnou základní kolektivní smlouvu pro 
sociální dialog za účelem vytvoření společného 
porozumění pro potřebu zlepšení pracovních pod-
mínek pro zaměstnance a ekonomické výkonnosti 
společností. Dodnes je základem norského (šířeji 
„severského“) modelu sociálního dialogu. Bývá 
též nazývána „ústavou pracovního života“ nebo také 
„druhou ústavou Norska“.

Dalším mezníkem ve vývoji sociálního dialogu 
v Norsku byl rok 1976, kdy se zástupci zaměstnanců 
stali členy dozorčích rad ve společnostech, mohli se 
tak podílet na vytváření strategie podniků a dostávali 
potřebné informace. Od té doby byla Základní smlou-
va postupně doplňována a vylepšována. Vyjednávání 
o změnách se konají každé čtyři roky. Obsahem 
jsou především vyjednávací procedury a postupy ře-
šení konfliktů, práva a povinnosti účastníků, zapojení 
pracovníků; práva na spolupráci a informace, konzul-
tace. Obsahem naopak nejsou mzdy.

Klíčovou otázkou a výsledkem dohody je sociální 
smír. Je zakotvena „povinnost míru“, tj. závazek, že 
vzniklé spory budou řešeny jednáním, a ne prostřed-
nictvím stávek. Jsou stanoveny mechanismy řešení 
konfliktů, ve kterých hrají důležitou úlohu jmenovaní 
mediátoři. Na druhé straně však se zaměstnancům do-
stává respektu a ocenění, určité stability a efektivního 

zaměstnavatelských organizací, u nichž 
k úrazu došlo, přislíbeno. Ke vzniku 
smrtelného pracovního úrazu ve firmách, 
ve kterých OS Stavba ČR působí, nedo-
šlo.
V oblasti spolupráce s orgány Státní 
báňské správy se SIBP v průběhu prv-
ního pololetí 2023 zúčastnil 2 Generál-
ních prověrek, které provedl ČBÚ Pra-
ha ve společnosti HOCHTIEF CZ, a.s. 
(SIBP se zúčastnil celkem 1 kontroly) 
a ve společnosti Českomoravský štěrk, 
a.s. (SIBP se zúčastnil celkem 5 kontrol, 
konkrétně na provozovnách Hrabůvka, 
Mankovice a Výkleky). SIBP se rovněž 
zúčastnil komplexní prověrky, kterou 
provedl OBÚ v Plzni na pískovně Řípec 
Českomoravského štěrku, a.s. (celkem 
se SIBP zúčastnil 2 kontrol). SIBP byl 
přizván k účasti na 2 specializovaných 
prověrkách, kterých se aktivně zúčast-
nil. Jednalo se o prověrky ve společnos-
ti EUROVIA Kamenolomy, a.s., lom 
Těškov, kterou provedl OBÚ v Plzni a 
ve společnosti LB MINERALS s.r.o., 
provoz Skalná, kterou provedl OBÚ So-
kolov.
Ke spolupráci se Státním úřadem in-
spekce práce uvádíme, že v průběhu 
prvního pololetí 2023 SIBP se Státním 
úřadem inspekce práce a potažmo ani se 
žádným z Oblastních inspektorátů práce 
SIBP nespolupracoval. Zde je ale nutné 
konstatovat, že dohoda o spolupráci se 
SÚIP není postavena pouze na spolu-
práci v oblasti BOZP, ale i na spolupráci 
v dodržování pracovně právních vztahů. 
Na jednání s generálním inspektorem 
SÚIP nám bylo přislíbeno, že v případě 
zjištění jakýchkoliv problémů v těchto 
oblastech, nám bude ze strany SÚIP po-
skytnuta maximální pomoc.
V průběhu prvního pololetí 2023 v ob-
lasti vzdělávání provedl SIBP školení 
funkcionářů našeho OS z oblasti BOZP 
v Praze a v Luhačovicích. Pro tato škole-
ní zpracoval SIBP celkem 3 prezentace, 
se kterými byli účastníci školení sezná-
meni, a které byly po skončení školení 
zpřístupněny všem členům OS.
V oblasti legislativy se SIBP v prvním 
pololetí 2023 přímo nepodílel na zpraco-
vání žádného stanoviska k novým před-
pisům. Nicméně je nutné konstatovat, že 
v rámci jednání expertní skupiny BOZP 
při ČMKOS podával své připomínky a 
návrhy k činnosti SIBP a k návrhům ke 
kontrolní činnosti (metodika ke kontrol-
ní činnosti, zpracování různých tiskopisů 
ke kontrolám apod.).

V oblasti propagace a informovanosti 
z oblasti BOZP SIBP zpracoval celkem 
4 příspěvky pro webové stránky našeho 
OS. Kromě toho bylo uveřejněno ve Sta-
vebníku nebo v Aktualitách Stavebníka 7 
článků s problematikou BOZP.

SIBP se při své činnosti snaží pracovat 
rovnoměrně na celém území České re-
publiky.

Dne 20. 9. 2023  
Zpracoval: Zdeněk Švehla – SIBP
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Dne 13. 9. 2023 zasedala v sídle Odborového 
svazu Stavba České republiky komise sportu a 
středních škol.
Komise na svém jednání schválila propozice pro 
následující přebory: přespolní běh (12. 10. 2023   
Teplice), bowling (2. 11.  2023 Chomutov) a ša-
chy (21.11. 2023 Rybitví). Dále zde také proběhla 
diskuse ohledně požadavku na navýšení příspěv-
ku na sport, kterým se budou zabývat na násle-
dujících jednáních vrcholné orgány našeho svazu. 
Předseda Ing Pavel Zítko, seznámil přítomné se 

KOMISE SPORTU A STŘEDNÍCH ŠKOL

SPOLEČNÉ ROZŠÍŘENÉ JEDNÁNÍ VÝBORU 
ODBOROVÉ ORGANIZACE HOCHTIEF CZ a.s.

Ve dnech 15. a 16. září 2023 se v chatovém areálu Soukeník u Sezi-
mova Ústí konalo tradiční rozšířené jednání Výboru ZO OS HOCH-
TIEF CZ a. s. spojené se školením k otázkám BOZP. 
V úvodním vystoupení informoval personální ředitel Ing. Miroslav 
Kos o stavu zaměstnanecké základny společnosti, její struktuře z po-
hledu vzdělání a pracovního zařazení. Informoval o úsilí a nákladech 
společnosti v oblasti náboru zaměstnanců, řízené praxi studentů, pro-
gramu vzdělávání v roce 2023 – školících systémech a rozvoji talentů. 
V neposlední řadě informoval o hospodářských výsledcích za uply-
nulé období roku, nově získaných zakázkách, zásobníku práce, vý-
hledu plnění plánu hospodářského výsledku i cash-flow společnosti. 
V závěru Ing. Kos informoval o vývoji mezd za období prvních osmi 
měsíců roku 2023 v jednotlivých profesních skupinách zaměstnanců 
s porovnáním se srovnatelnými stavebními společnostmi dle výstu-
pů společnosti TREXIMA. Informace o situaci v oblasti bezpečnosti 
práce přednesl vedoucí útvaru BOZP, PO a ŽP Ing. Patrik Krejčiřík.
Předseda OS Stavba Ing. Pavel Zítko informoval o situaci našeho 
odvětví z pohledu odborů, jednáních odborů kolem konsolidačního 
balíčku vlády a očekávaných dopadech jeho jednotlivých bodů na 
zaměstnance i občany. ČMKOS jako jediná předložila návrh ozdrav-
ných kroků, ale vláda jej odmítla. V závěru září bude v RHSD ČR 
projednáván návrh státního rozpočtu ČR pro rok 2024, jedním z bodů 
jednání bude i pracovní návrh MPSV na výši minimální mzdy pro 
příští rok.
Druhý den se svazový inspektor BOZP Zdeněk Švehla věnoval 
otázkám BOZP, vývoji legislativy kolem BOZP, novele nařízení vlády 
k používání osobních ochranných pracovních prostředků, odškodňo-
vání pracovních úrazů, kategorizaci prací na rizikových pracovištích. 
V závěrečné diskuzi odpověděl na všechny otázky účastníků školení.

Petr Janoušek Společné jednání 15.-16. 9. 2023                                                               Petr Janoušek

Jednání 
komise 
13. 9. 2023

(archiv OS)

strategickým materiálem Svazu podnikatelů ve 
stavebnictví v oblasti technického vzdělávání, 
statistikami z oblasti naplněnosti středních škol a 
nynější situací v oblasti stavebnictví. K prezenta-
ci, kterou měl připravenou, ústně doplnil i infor-
mace o významnosti oboru stavebnictví, který je 
pátým nejžádanějším na trhu práce. 
Ve svém vystoupení zmínil i svou účast při slav-
nostním zahájení školního roku 2023/2024 ve 
Střední škole stavebních řemesel Brno-Bosono-
hy, kde byl na pozvání samotného vedení školy.

Dle statistik lze rovněž vidět, že se již v roce 
2017 zastavil pokles žáků, studující stavební 
obory a pomalu se v této oblasti naplněnost střed-
ních škol zvedá. 
Rovněž je ze statistik vidět i prudký nárůst za-
městnanců ze zahraničí, který se blíží již k hod-
notě jednoho milionu pracujících zaměstnanců u 
nás v České republice.

Další termíny přeborů:

Stolní tenis 7. 12. 2023  Litoměřice

Futsal  4. 1. 2024  Ústí nad Labem

Silový čtyřboj 21. 3.2024  Brno 

Nohejbal  11.-12. 4. 2024 Otrokovice

Florbal  25. 4. 2024 Brno

Inline  14. 5. 2024  Stochov

Atletika  21. 5. 2024  Vimperk

27. Ročník Sportovních her v Rybitví je pláno-
ván na termín 28.-29. 6. 2024.

Stanislav Augustin


